
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Wojciecha Skurkiewicza

na 38. posiedzeniu Senatu
w dniu 16 lipca 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Macieja Nowickiego

W kwietniu 2009 r. Narodowy Fundusz Ochrony Œrodowiska i Gospodarki Wodnej jako instytucja
wdra¿aj¹ca Program Operacyjny „Infrastruktura i Œrodowisko” dzia³anie 9.1 informowa³ o rozpoczêciu
procedury naboru ekspertów do rzetelnej i bezstronnej oceny projektów realizowanych w ramach pro-
gramu operacyjnego. Do oceny projektów poszukiwano nastêpuj¹cych ekspertów:

— ekspert technologiczny,
— ekspert finansowy,
— ekspert œrodowiskowy.
Og³oszenie oznaczone jako nabór nr 1, o treœci: „Wnioski proszê nadsy³aæ na podany ni¿ej adres in-

stytucji wdra¿aj¹cej z dopiskiem na kopercie «nabór ekspertów – dziedzina». Termin sk³adania wnio-
sków up³ywa w dniu 28.04.2009 r. (decyduje data wp³ywu wniosku do Kancelarii Narodowego
Funduszu)”, zamieszczone zosta³o na stronach internetowych NFOŒiGW.

Po tym czasie zosta³ og³oszony kolejny nabór na ekspertów, w tych samych dziedzinach. W og³osze-
niu czytamy: „Wnioski proszê nadsy³aæ na podany ni¿ej adres instytucji wdra¿aj¹cej z dopiskiem na ko-
percie «nabór ekspertów – dziedzina». Termin sk³adania wniosków up³ywa w dniu 4.06.2009 r.
(decyduje data wp³ywu wniosku do Kancelarii Narodowego Funduszu)”. Tak¿e to og³oszenie zamiesz-
czone zosta³o na stronach internetowych NFOŒiGW.

W czasie pomiêdzy og³oszeniem pierwszego i drugiego naboru poszczególni eksperci, którzy zostali
zakwalifikowani (nale¿y rozumieæ, ¿e pozytywnie), dostali ju¿ wnioski do oceny i podpisano z nimi umo-
wy o wspó³pracy. Jednak w niektórych przypadkach zachodzi podejrzenie nierównego, nierzetelnego
traktowania przez NFOŒiGW kandydatów w procesie naboru na ekspertów.

W zwi¹zku z tym zwracam siê z proœb¹ o udzielenie odpowiedzi na nastêpuj¹ce pytania.
1. Dlaczego pomiêdzy pierwszym a drugim naborem nie poinformowano zainteresowanych o nieza-

kwalifikowaniu ich do oceny wniosków, jeœli z³o¿yli swoj¹ dokumentacjê w terminie kwietniowym?
2. Dlaczego dopiero w lipcu 2009 r. informowano, ¿e dana osoba nie zosta³a przyjêta na listê eksper-

tów do oceny merytorycznej wniosku, jeœli sk³ada³a swoje dokumenty w kwietniu?
3. Ilu by³o kandydatów na ekspertów dla pierwszego naboru i ile osób zosta³o odrzuconych, a ile

przyjêtych w pierwszym naborze?
4. Czy zdarza³y siê przypadki, ¿e jeœli ktoœ by³ odrzucony w naborze pierwszym, to ubiega³ siê ponow-

nie w naborze drugim i zosta³ zakwalifikowany do prac eksperckich?
5. Dlaczego osoby, które z³o¿y³y aplikacjê w kwietniu, zosta³y poinformowane o odmowie wpisania na

listê ekspertów dopiero w lipcu?
6. Kto jest przewodnicz¹cym zespo³u do spraw oceny projektów dla dzia³ania 9.1 Programu Opera-

cyjnego „Infrastruktura i Œrodowisko” i dlaczego ta osoba podpisuje siê tak niewyraŸnie, ¿e nie wiado-
mo, kto jest autorem oficjalnego pisma urzêdowego oraz dlaczego nie u¿ywa imiennej piecz¹tki
s³u¿bowej?

7. Czy od zawiadomienia eksperta o wynikach kwalifikacji przys³uguje odwo³anie od nieuzasadnio-
nej negatywnej decyzji NFOŒiGW do Ministerstwa Rozwoju Regionalnego lub Komisji Europejskiej?
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